
Raadsjournaal
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Gemeente Buren onthult allereerste duurzame
laadpaalborden
Bij duurzaam autorijden, horen ook duurzame laadpaalborden. Op 25 november 2021
zette de gemeente Buren een nieuwe stap op weg naar een groene en duurzame
gemeente. Wethouder Pieter Neven onthulde drie nieuwe rijstvliesborden op de
Onderdreef in Buren. De rijstvliesborden zijn een duurzaam alternatief voor de metalen
verkeerborden. Bovendien kunnen ze volledig worden gerecycled.

Kiezen voor duurzame alternatieven
Rijsvliesborden zijn de toekomst. Voor de basis wordt rijstvlies gebruikt. Dit is de oneetbare
schil van de gedroogde rijstkorrel. Normaal wordt dit restmateriaal weggegooid. Maar door het
te verwerken in plaatmateriaal krijgt het een duurzame tweede leven. Op de borden zit een
garantie van tachtig jaar. Door oude borden te verwarmen, kunnen ze worden hergebruikt
voor nieuwe verkeersborden. 

Wethouder Groen Pieter Neven: “Onze Klimaatvisie bepaalt hoe we de aarde willen
achterlaten voor de volgende generatie. Daarin willen we minder gebruik maken van
grondstoffen die langzaam maar zeker op raken. Als inwoners voor duurzaam autorijden
kiezen, willen we bij deze keuze aansluiten door de bordjes op de landpalen van duurzame
materialen te maken. 



 Kijk naar overeenkomsten. Het is voor een statushouder veel motiverender om werk te doen waar hij al ervaring mee heeft.
 Zorg voor goede stagebegeleiding. Je hebt een vaste medewerker nodig waar een statushouder altijd bij terecht kan.
 Zorg ervoor dat je overige personeel achter je keuze staat. Het succes hangt af van draagkracht binnen de rest van de
organisatie.
 Bied in de stageperiode voldoende ruimte. Neem geen overhaaste beslissingen en neem de tijd om aan elkaar te wennen
en te kijken of het past.

In Syrië had Khalil jarenlang ervaring opgedaan in de meubel- en auto-industrie. Toen Angelica Twilt van stichting
3xwerk hem wilde plaatsen voor een taalstage, had hij dan ook maar één wens: “Ik wil graag weer bij een bedrijf
werken waar ik meubels kan spuiten.” Zijn droom werd werkelijkheid bij Rijksen Speciaal Timmerwerk in Maurik.
Anderhalf jaar geleden begon hij er aan een taalstage. Tegenwoordig heeft hij een contract en is hij een gewaardeerd
collega. 

Talent gebruiken
Door het hebben van werk, wordt het voor statushouders makkelijker om te integreren. Een statushouder is iemand met een
immigratieachtergrond die een verblijfstatus heeft.
Maar doordat deze groep de Nederlandse taal nog niet voldoende spreekt, is het vaak lastig om een baan te vinden. Nog
moeilijker wordt het om een baan te vinden die aansluit bij de opgebouwde kennis en ervaring. Hierdoor gaat er onnodig talent
verloren. 
Toen Thomas Rijksen van Rijksen Speciaal Timmerwerk door stichting 3xwerk benaderd werd met het verzoek een
statushouder te begeleiden, moest hij hier dan ook even over nadenken. Hij wilde het alleen doen als zijn overige medewerkers
er ook achter zouden staan.

Gezamenlijke keuze
Onder ondernemers heerst er een taboe op het aannemen van vluchtelingen met een verblijfsvergunning. Maar op de
werkvloer worden zij juist gedwongen om Nederlands te spreken, waardoor ze de taal en de Nederlandse cultuur veel sneller
leren kennen. 
Thomas overlegde met zijn personeel of ze er voor open stonden om Khalil te begeleiden. In overleg werd besloten om het een
periode te proberen. Khalil liep twee dagen per week stage in de meubelspuiterij. Daarbij ging hij drie dagdelen per week naar
school. Onderwijl stimuleerde Thomas Khalil om te blijven werken aan het leren van de taal. 

Tips voor een succesvol leer-werktraject
De koppeling van Khalil aan het bedrijf van Thomas heeft positief uitgepakt. Tegenwoordig kijkt Thomas binnen zijn netwerk als
hij in contact komt met mensen die geen stageplaats kunnen vinden. Voor bedrijven die overwegen een statushouder in dienst
te nemen, heeft hij een aantal tips:

1.
2.
3.

4.
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Taalstage helpt statushouders aan baan en maakt integreren
makkelijker

Unieke kans voor bedrijven
Thomas Rijksen: “Khalil is een gemotiveerde jongeman. Echt een
doorzetter die heel gedreven is in zijn vakgebied. Door de krapte op de
arbeidsmarkt biedt het aangaan van een taalstage bedrijven een unieke
kans om goed personeel te vinden”. Khalil heeft inmiddels een contract
gekregen. De arbeidsvoorwaarden zijn zo opgesteld dat hij er op
vooruitgaat. Zo zijn de toeslagen waar hij eerder recht op had
gecompenseerd door zijn werkgever. Thomas: “Het is belangrijk dat
werkgevers een klimaat creëren waarin statushouders en mensen met een
afstand tot de arbeidsmarkt optimaal tot hun recht komen. Daarom heb ik
er bewust voor gekozen om Khalil niet het wettelijk minimumloon te
betalen, maar meer.” 



Gemeente Buren heeft veel verschillende gemeentelijke bomen. Vaak gaat het om essen. De essentaksterfte zorgt
ervoor dat deze boomsoort wordt aangetast en zelfs afsterft. In Buren zijn deze winter 102 essen zo slecht dat ze
vervangen moeten worden. Buren gaat aankomende winter 100 tot 150 nieuwe bomen aanplanten.

Essentaksterfte
De essen zijn in de gemeente vooral te vinden in het buitengebied. Hier staan ze in lange aaneengesloten rijen. De bomen
passen bij het Burense landschap, maar brengen ook risico’s met zich mee. De essentaksterfte tast al jaren veel bomen aan.
Deze zogeheten schimmelziekte is al vanaf 2010 actief in Nederland en laat de bladeren en twijgen van de bomen afsterven.
Met zelfs het gevolg dat de hele boom afsterft.

Buren heeft een zorgplicht voor haar bomen. Jaarlijks controleert de gemeente de bomen op de essentaksterfte. Hierdoor is zij
erop tijd bij om maatregelen te treffen als een boom ziek blijkt. Denk aan maatregelen, zoals extra snoeien of ernstig aangetaste
bomen te vervangen. Ook deze winter zijn we hier druk mee.

De kracht van bomen
Bomen zijn belangrijk vanwege de positieve effecten die ze hebben op de leefomgeving van de mens. Zo zuiveren bomen de
lucht, brengen zij verkoeling en vangen ze water op. Een ander belangrijk voordeel is de waarde die zij hebben voor de natuur
en biodiversiteit. Bomen brengen letterlijk leven in een versteende omgeving. 

Meer nieuwe boomsoorten planten
Vorig jaar werden er al 252 verschillende nieuwe boomsoorten en 1.800 stuks bosplantsoen gepland. Komende winter plant de
gemeente opnieuw 100 tot 150 nieuwe bomen. Naast de 102 zieke essen die met deze nieuwe bomen zoveel mogelijk worden
vervangen, plant Buren nog meer bomen. Om zo meer verschillende bomen te krijgen in het buitengebied. De komende periode
brengt de gemeente in kaart welke locaties geschikt zijn voor de nieuwe bomen.

Wethouder Groen Pieter Neven: “Door meer verschillende soorten bomen te planten, doorbreken we de aaneengesloten rijen
essen. Én vergroten we de biodiversiteit in het buitengebied. Dit maakt ons bomenbestand toekomstbestendiger en weerbaarder
tegen ziektes, zoals de essentaksterfte. Bovendien is het beter voor de biodiversiteit en de natuur.”
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Hoe gaat het met de bomen in Buren?

Sinds vorige week heeft elke basisschool in Buren zijn eigen hoogstamfruitboom. Door verschillende
hoogstamfruitbomen te planten, wordt de biodiversiteit in de gemeente verhoogd. Met deze uitdeelactie komt
wethouder Pieter Neven ook de belofte na die hij op de Kinderklimaattop in Zoelmond deed. Toen vroegen leerlingen
van basisschool De Klepper om een boom.

Wethouder Pieter Neven: “Hoogstamfruitbomen horen bij onze gemeente en spelen een belangrijke rol bij het verhogen van de
biodiversiteit. Je ziet ze op veel plekken in Buren. Ik vind het mooi om te zien dat als kinderen meedenken over het klimaat en
met oplossingen komen die binnen ons landschap passen. Laagdrempelig zijn, maar op den duur een groot effect hebben”.

Buren 625 jaar stadsrechten
De hoogstamfruitbomen zijn een verlaat verjaardagsgeschenk van de Stichting Buren, gemeente Buren en Stichting
Landschapsbeheer Gelderland (SLG) met subsidie van de provincie Gelderland. In 2020 vierde Buren dat zij 625 jaar eerder
stadsrechten kreeg. Vanwege corona is dit jubileum een jaar uitgesteld. De Stichting Buren heeft samen met gemeente Buren
en SLG als doel om 625 hoogstamfruitbomen in boomgaarden, tuinen of op erven van inwoners van de gemeente aan te
planten. Hierdoor wordt de identiteit van de Betuwe versterkt en bovendien de biodiversiteit gestimuleerd. De scholen konden
kiezen uit twaalf typische Betuwse fruitboomrassen. Zo koos basisschool de Blinker uit Kerk-Avezaath bijvoorbeeld voor de
Avezaath Kapel (perenboom). 

Een hoogstamfruitboom voor elke basisschool in
gemeente Buren
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Wethouders en vrijwilligers
De bomen werden op Boomfeestdag uitgedeeld door de Burense wethouders.
Samen met vrijwilligers van de BV Buren en Hoogstamfruitbrigade Beusichem
bezochten de wethouders de basisscholen in de kernen waar ze
verantwoordelijk voor zijn. Terwijl de kinderen hielpen de bomen te planten,
vertelden de vrijwilligers over het snoeien van de takken en de verzorging van
de boom. Verder overhandigden de wethouders ook een bijpassend
vogelhuisje. De vogels die een nestje maken in deze kastjes eten
eikenprocessierupsen. Zo wordt deze rups op een natuurlijke manier bestreden
in de gemeente Buren.

Hoe vaak is het sinds 2012 (de vorige nota) gebeurd dat gebruik lichtvervuilde grond is toegestaan?

Deze informatie is niet eenvoudig uit het Meldpunt bodemkwaliteit te halen. De meldingen worden niet gekwalificeerd op de
kwaliteit van de toe te passen grond of baggerspecie. Gezien het aantal meldingen dat wordt ingediend, is het ondoenlijk om
deze allemaal inhoudelijk te controleren vanaf 2012. 

Sinds april 2012 (datering vorige nota) zijn er in de gemeente Buren in totaal 191 meldingen gedaan van de toepassing van een
partij grond of baggerspecie. Daarnaast zijn er 106 meldingen van een werk schone grond en 31 meldingen van de tijdelijke
opslag van grond gedaan. Van de 191 meldingen zullen dat er dus naar verwachting ca. 57 stuks zijn geweest. Het komt voor
dat op één locatie meerdere partijen licht verontreinigde grond zijn toegepast. Bijvoorbeeld als er een groter werk zoals een
geluidswal wordt aangelegd. 

Het afgelopen jaar (eind november 2020 – eind november 2021) zijn er 24 meldingen gedaan van de toepassing van een partij
grond of baggerspecie. Hiervan betroffen er 7 een melding van de toepassing van licht verontreinigde grond/baggerspecie
(kwaliteitsklasse Wonen of Industrie). Een kleine 30% van de meldingen van toepassingen grond/baggerspecie betreft dus de
toepassing van licht verontreinigde grond/baggerspecie. 

Deze meldingen zijn alle gedaan binnen de kaders van de geldende wet- en regelgeving. Zoals opgenomen in het Besluit
bodemkwaliteit en de Nota Bodembeheer uit 2012.

Waren de bewoners hiervan op de hoogte?

Het bevoegd gezag toetst de meldingen aan de geldende wet- en regelgeving. Hierin is geen verplichting opgenomen tot het
informeren van eventuele bewoners over een toepassing van licht verontreinigde grond of baggerspecie. De normwaarden voor
kwaliteitsklasse Wonen zijn zodanig vastgesteld dat bij het gebruik Wonen geen sprake is van risico’s voor bewoners. In
gebieden met bodemfunctieklasse Wonen kan dus zonder risico grond of baggerspecie met kwaliteitsklasse Wonen worden
toegepast. 

Bestaat die mogelijkheid nog steeds in de voorliggende Nota Bodembeheer?

Ja, de mogelijkheid tot het toepassen van licht verontreinigde grond is ook opgenomen in de voorliggende Nota Bodembeheer.
Deze mogelijkheid is (en was) echter beperkt tot daarvoor aangewezen gebieden met een bepaalde bodemfunctieklasse.
Hiermee zijn er geen risico’s voor bewoners en gebruikers. De regels voor het hergebruik van licht verontreinigde grond zijn
opgenomen in de Nota Bodembeheer. In de voorliggende Nota zijn strengere toepassingseisen opgenomen voor het gehalte
aan lood in grond die wordt toegepast in gebieden met een gevoelig gebruik vanwege de risico’s van lood voor jonge kinderen.
Met deze strengere eisen worden die risico’s weggenomen. 

Het Besluit bodemkwaliteit en de Nota bodembeheer zijn gericht op een verantwoord hergebruik van licht verontreinigde grond.
Het uitgangspunt van de Nota is het nuttig hergebruik van grond binnen de regio te stimuleren. 

Schriftelijke beantwoording vragen over gebruik lichtvervuilde
grond
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De voorbereidingen voor het Alzheimer Café in Buren zijn dit jaar gestart. De gemeente Buren maakt dit mogelijk! Het
café zal eerst enkele keren in de vorm van een pop-up plaatsvinden op verschillende locaties in de gemeente. Daarna
kijkt men of het een vast karakter kan krijgen. 

Dementievriendelijke gemeente 
“We zijn heel blij met dit besluit van de gemeente Buren,” zegt Coby Langendijk, belangenbehartiger van de afdeling
Rivierenland van Alzheimer Nederland. “Alzheimer Nederland streeft naar dementievriendelijke gemeenten, die mensen met
dementie helpen om zo lang mogelijk mee te gaan in de samenleving. Het faciliteren van een Alzheimer Café is daarin een
mooie stap. Dit is het resultaat van de goede samenwerking die is ontstaan met de gemeente Buren, zowel ambtelijk als
bestuurlijk.”
Ook Tine Reinders, bestuurslid van de afdeling Rivierenland van Alzheimer Nederland: “Het is belangrijk om hen, hun naasten
én mantelzorgers daarin ondersteuning te bieden. Dat doen we door de kennis over dementie te vergroten. We popelen om ook
dit deel van onze regio te kunnen bedienen.”

Iedereen hoort erbij
De diagnose dementie zet de wereld op zijn kop. Mensen met dementie, maar ook betrokkenen zitten vol vragen: Wat kan ik
verwachten? Hoe zal het proces verlopen? Hoelang zal ik nog kunnen deelnemen aan het maatschappelijk leven? Bij wie kan
ik terecht met mijn vragen? Hoe organiseren we de benodigde ondersteuning? 
Wethouder Wiendels is blij dat het Alzheimer Café van start gaat. “Als u met Alzheimer te maken krijgt, dan wilt u weten hoe u
daar mee om kunt gaan. Maar net zo belangrijk is het delen van ervaringen en de steun die u bij elkaar vindt. Uiteindelijk
streven we naar een dementievriendelijke gemeente, want iedereen hoort erbij. Het Alzheimer Café is een goede stap in die
richting.” 

Alzheimer Café 
Een Alzheimer Café of Trefpunt is een bijeenkomst voor mensen met dementie, hun naasten, mantelzorgers én
zorgprofessionals. In iedere bijeenkomst staat een ander thema centraal. Het kan een aspect van de ziekte zijn, of de
ondersteuning die beschikbaar is. Maar er is ook aandacht voor wat er wél met dementie kan. Een gastspreker geeft een
toelichting en er is veel ruimte voor vragen of het delen van eigen ervaringen. 
“Behalve een informatieve functie heeft het Alzheimer Café een rol als ontmoetingsplek,” benadrukt Reinders, “we zien vaak
mooie gesprekken ontstaan tussen de bezoekers van de Alzheimer Cafés. Zij helpen elkaar, luisteren naar elkaars verhalen of
geven elkaar tips.” 

Pop-up
Buren is een uitgestrekte gemeente met meerdere kernen. Daarom is de gedachte het Alzheimer Café als pop-up vorm te
geven. Het zal wisselend in een van de kernen opduiken, te beginnen in Buren, Maurik en Lienden. We hopen in december een
eerste bijeenkomst te organiseren, mits de coronamaatregelen dit toelaten. 
Tine Reinders: “We willen natuurlijk aansluiten bij de wensen en behoeften van de potentiële bezoekers én bij de visie van de
gemeente Buren.” Ze doet graag een oproep: “De afdeling Rivierenland van Alzheimer Nederland is een vrijwilligersorganisatie.
We nodigen inwoners, maar ook zorgprofessionals heel graag uit om met ons mee te denken over de invulling. Samen gaan we
er alles aan doen om van het Alzheimer Café Buren een succes te maken!” 

Meedoen?
Neem contact op met Tine Reinders als u interesse heeft en mee wilt denken. Dat kan via
tine.reinders@alzheimervrijwilligers.nl 

Pilot Alzheimer Café in Buren van start!

mailto:tine.reinders@alzheimervrijwilligers.nl


De gemeente Buren heeft in november een Rijkssubsidie ontvangen voor het geven van informatie en advies over
energiebesparing. Deze aanpak past heel goed in onze visie op de warmtetransitie, met name wat betreft besparen. De
uitvoering zal in 2022 plaatsvinden. Er is dus werk aan de winkel!

Buren maakt al enkele jaren werk van energiebesparing via de activiteiten van het energieloket. Deze subsidie geeft ons de
mogelijkheid om dit uit te breiden door ook huurders aan de doelgroep toe te voegen. De doelstelling is het verder verlagen van
energieverbruik in woningen en zo bijdragen aan het voldoen aan landelijke en lokale doelstellingen op het gebied van CO2-
reductie. Daarnaast willen we graag het bewustzijn en de participatie van inwoners in de energietransitie vergroten. Belangrijk
in deze tijd is ook het verlagen van de energiekosten van inwoners. Dat is vooral relevant voor de gevallen waar zogeheten
energie-armoede is.

Activiteiten
De subsidie bedraagt in totaal €174.500 voor projecten die we volgend jaar samen met onze partners op zullen pakken. We
richten ons op de volgende activiteiten:

A.Het aanbieden van eenvoudige energiebesparende maatregelen, die de eigenaar/huurder in de woning kan (laten)
aanbrengen (tochtstrippen, radiatorfolie en dergelijke).
Doelstelling: 1000 huurwoningen en 750 koopwoningen

B.Het geven van een energiebesparingsadvies op maat aan een huurder of eigenaar-bewoner.
Doelstelling: 300 huurwoningen en 225 koopwoningen

C.Het geven van algemeen energiebesparingsadvies, zoals bijeenkomsten en inkoopacties.
Doelstelling: 125 huurwoningen en 94 koopwoningen

Deze activiteiten richten zich op het nemen van kleine maatregelen, gecombineerd met woning specifiek advies zowel voor
huurders als eigenaren. Energieloket Rivierenland bereidt de projectaanpak en -opzet voor. Daarna zijn Energieloket Buren en
de woningcorporaties aan zet.

Samenwerking 
Energieloket Buren richtte zich voorheen op woningeigenaren. Door deze nieuwe samenwerking met de woningcorporaties is
er een directe ingang naar de huurders. Dat geeft ons ook toegang tot de specifieke kennis die de woningcorporatie van haar
huurders heeft op het gebied van energiegebruik en -besparing. Samenwerking met de lokale energiecoöperatie eCoBuren
maakt de lokale betrokkenheid van vele vrijwilligers, energiecoaches en de communicatie richting inwoners van Buren mogelijk.
Voor de benadering van specifieke doelgroepen wordt gekeken of een samenwerking met welzijnsorganisaties toegevoegde
waarde zou kunnen hebben. Daarmee kunnen we bijvoorbeeld inwoners uit lagere inkomensgroepen benaderen.
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